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Από το Πρακτικό της υπ’ αριθμ. 03/27.01.2025 Τακτικής Μεικτής Συνεδρίασης του
Δημοτικού Συμβουλίου του Δήμου Γρεβενών

Αριθμός Απόφασης: 18/2025

Θέμα  :   Έγκριση  της  αριθμ.  1/2025  απόφασης  του  Διοικητικού  Συμβουλίου  της  Δημοτικής
Επιχείρησης  Ύδρευσης  -  Αποχέτευσης  Γρεβενών  (Δ.Ε.Υ.Α.Γ.),  αναφορικά  με  την
έγκριση τιμολογιακής πολιτικής της Δ.Ε.Υ.Α.Γ. για το έτος 2025

Στα Γρεβενά και στο Δημοτικό Κατάστημα, στην αίθουσα συνεδριάσεων του Δημοτικού Συμβουλίου,
ημέρα Δευτέρα 27 Ιανουαρίου 2025 και ώρα 19:15 συνήλθε σε τακτική μεικτή συνεδρίαση (δια ζώσης -
Δημοτικό  Κατάστημα  Πλατεία  Ελευθερίας  και  ταυτόχρονα  με  τηλεδιάσκεψη μέσω  της  υπηρεσίας
e:Presence.gov.gr), ύστερα από την αριθμ. πρωτ. 1.037/23-01-2025 έγγραφη πρόσκληση της Προέδρου
του Δημοτικού Συμβουλίου, που επιδόθηκε νόμιμα χωριστά σε καθένα από τα μέλη αυτού, σύμφωνα με το
άρθρο 67 του Ν. 3852/2010 όπως ισχύει.

Παρόντες: 
Με  φυσική  παρουσία: 1)Ανθιμίδης  Παρασκευάς,  2)Βάϊος  Χρήστος,  3)Γκιουζέλης  Αθανάσιος,

4)Δάσκαλος Θεόδωρος, 5)Ευαγγελόπουλος Ιωάννης, 6)Καραμήτρος Αχιλλέας, 7)Κατσάλης Αλέξανδρος,
8)Κόλιας  Γεώργιος,  9)Κουπτσίδης  Δημοσθένης,  10)Κυπριτζής  Σοφοκλής,  11)Λαμπρακάκης  Ιωάννης,
12)Λέτσιος  Ιωάννης,  13)Λέτσιος  Κωνσταντίνος,  14)Μπάκα  Δέσποινα,  15)Μπαρλαγιάννη  Ιφιγένεια,
16)Ντάγκα  Παναγιώτα,  17)Πασχαγιαννίδης  Αχιλλέας,  18)Πέτρου  Χρήστος,  19)Πούλιος  Νικόλαος,
20)Σκόδρας Ρήγας, 21)Τριγώνης Χρήστος και 22)Τσιμόπουλος Νικόλαος.

Μέσω τηλεδιάσκεψης: 1)Γράβαλος  Νικόλαος,  2)Παπανικολάου  Ιωάννης,  3)Στεργιούλα  Ιφιγένεια  και
4)Χαντές Χρήστος. 

Απόντες: 1)Αλεξίου  Μαρία,  2)Μητσιούλη  Τατιανή  και  3)Τσιουτσιούμης  Νικόλαος,  οι  οποίοι  δεν
προσήλθαν, αν και κλήθηκαν νόμιμα. 

Στη  συνεδρίαση  ήταν  παρών  ο  Δήμαρχος  Γρεβενών  κ.  Κυριάκος  Ταταρίδης,  ο  οποίος  κλήθηκε
σύμφωνα με το άρθρο 67 παρ. 6 του Ν. 3852/2010 όπως ισχύει.

Για την τήρηση των πρακτικών παραβρέθηκε η Σιέλλυ Μπουμπούκα, υπάλληλος του Δήμου Γρεβενών.
Μετά τη διαπίστωση απαρτίας,  καθ'  ότι  σε σύνολο 29 μελών βρέθηκαν παρόντα 26 μέλη ήτοι:  με

φυσική  παρουσία  22  και  μέσω τηλεδιάσκεψης 4,  η  Πρόεδρος  κ.  Ιφιγένεια  Μπαρλαγιάννη κήρυξε  την
έναρξη της συνεδρίασης.

Η Πρόεδρος για το 6ο θέμα της ημερήσιας διάταξης έδωσε το λόγο στον Δήμαρχο και Πρόεδρο της
Δ.Ε.Υ.Α.Γ. Κυριάκο Ταταρίδη, ο οποίος εισηγήθηκε το θέμα ως εξής:

Η Δ.Ε.Υ.Α.Γ.,  με  το  υπ’  αριθμ.  75/21-01-2025  έγγραφό της,  απέστειλε  στο Δήμο  Γρεβενών την
αριθμ.  1/2025  απόφαση του  Διοικητικού  Συμβουλίου,  με  την  οποία  κατά πλειοψηφία  καθόρισε  και
ψήφισε  την  Τιμολογιακή  Πολιτική  για  το  οικονομικό  έτος  2025  και  ζητά  την  έγκριση της  ανωτέρω
απόφασης.

Σύμφωνα με τον ιδρυτικό νόμο των Δ.Ε.Υ.Α. (Ν.1069/80) καθορίζονται οι πόροι των επιχειρήσεων που
έχουν  ως  αντικείμενο  την  ύδρευση  -  αποχέτευση  των  διοικητικών  τους  περιοχών  και  την  λειτουργία
εγκαταστάσεων  Βιολογικών  καθαρισμών.  Με  βάση  τον  ανωτέρω  νόμο  οι  Δ.Ε.Υ.Α.  αποτελούν  Νομικά
Πρόσωπα  Ιδιωτικού  Δικαίου  κοινωφελούς  χαρακτήρα  που  διέπονται  από  τους  κανόνες  της  Ιδιωτικής
οικονομίας, εφ’ όσον δεν ορίζεται άλλως από το νόμο, που δεν μπορούν να είναι κερδοφόρες. Επίσης οι
ανωτέρω  επιχειρήσεις  πρέπει  να  διέπονται  από  τον  κανόνα  της  ανταποδοτικότητας.  Αυτό  σημαίνει  ότι
πρέπει τα έσοδα τους και οι εκάστοτε πόροι τους να επιμερίζονται στους πόρους που πρέπει να καλύπτουν
πάγια έξοδα (μισθοδοσίες, συντηρήσεις, λειτουργικά έξοδα της επιχείρησης) και στους πόρους που πρέπει
να ανταποδίδονται ως παρεχόμενες υπηρεσίες (πόροι που επιβάλλονται για την εκτέλεση έργων ή δανείων
που πάρθηκαν για την εκτέλεση έργων). 

Τέλος  από  φέτος  καθοριστικό  ρόλο  στον  καθορισμό  της  τιμολογιακής  πολιτικής  της  κάθε  Δ.Ε.Υ.Α.
διαμορφώνει και η θέσπιση των γενικών κανόνων κοστολόγησης και τιμολόγησης των υπηρεσιών ύδατος και
των  μέτρων  βελτίωσης  αυτών  που  θεσπίστηκαν  με  την  Κοινή  Υπουργική  Απόφαση  (ΚΥΑ  Αριθ.
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ΥΠΕΝ/ΓρΓΓΦΠΥ/103755/2994)  των  υπουργών  Εθνικής  Οικονομίας  και  Οικονομικών,  Εσωτερικών,
Περιβάλλοντος και Ενέργειας, Αγροτικής Ανάπτυξης και Τροφίμων.

Σκοπός της ανωτέρω ΚΥΑ είναι ο καθορισμός για τις υπηρεσίες ύδατος (άρθρο 1):
α) Της θέσπισης των γενικών κανόνων κοστολόγησης και τιμολόγησης,
β) Των μέτρων βελτίωσης των υπηρεσιών αυτών,
γ) Των διαδικασιών και της μεθόδου ανάκτησης του κόστους των υπηρεσιών αυτών, στις διάφορες χρήσεις, 
σύμφωνα με την παρ. 1 του άρθρου 12 του ν. 3199/2003 (Α’ 280) και το π.δ. 51/2007 (Α’ 54) καθώς και το
οικείο εγκεκριμένο Σχέδιο Διαχείρισης Λεκάνης Απορροής Ποταμού (ΣΔΛΑΠ).

Επίσης  στο  άρθρο  4  της  ΚΥΑ  καθορίζονται  οι  γενικοί  κανόνες  προσδιορισμού  χρηματοοικονομικού
κόστους ως εξής:
1.  Ο  προσδιορισμός  του  χρηματοοικονομικού  κόστους  της  παρ. 1  του  άρθρου 3  διενεργείται  για  τις
υπηρεσίες ύδατος που υπάγονται στο άρθρο 2, εξαιρουμένων των ιδιωτικών γεωτρήσεων.
2. Στον υπολογισμό του χρηματοοικονομικού κόστους λαμβάνονται υπόψη οι εξής συνιστώσες κόστους: α)
Κεφαλαιουχικό κόστος, για τον υπολογισμό του οποίου λαμβάνονται υπόψη: αα) το αναλισκόμενο πάγιο
κεφάλαιο στη διαδικασία παροχής των υπηρεσιών ύδατος. αβ) το κόστος τόκων των δανειακών κεφαλαίων.
αγ)  εύλογη  απόδοση  επί  των  απασχολούμενων  κεφαλαίων  στην  διαδικασία  παροχής  των  υπηρεσιών
ύδατος,  (βλ.  Παράρτημα  Ι).  β)  Λειτουργικό  κόστος,  το  οποίο  περιλαμβάνει  τις  εύλογες  και  αποδοτικές
δαπάνες που είναι αναγκαίες προκειμένου ο πάροχος υπηρεσιών ύδατος να παρέχει τις υπηρεσίες με τρόπο
ασφαλή σύμφωνα με τα σχετικά πρότυπα ποιότητας όπως αυτά πιστοποιούνται  από το προβλεπόμενο
πρόγραμμα παρακολούθησης, επαρκή, αποδοτικό και αξιόπιστο. Στο Λειτουργικό Κόστος περιλαμβάνεται το
Κόστος Διοίκησης, το Κόστος Λειτουργίας και το κόστος συντήρησης (βλ. Παράρτημα Ι).
3. Για τον υπολογισμό του Χρηματοοικονομικού Κόστους ακολουθείται η μεθοδολογία που περιγράφεται στο
Παράρτημα Ι.

Τέλος  σύμφωνα με  την  υπ’  αριθ.  πρωτ.  57034/5-12-2024 Κοινή Απόφαση των Γραμματέων των
Αποκεντρωμένων  Διοικήσεων  Ηπείρου  -  Δυτικής  Μακεδονίας  &  Μακεδονίας  -  Θράκης  με  θέμα:
«Περιβαλλοντικό Κόστος και Κόστος Πόρου για τη Λεκάνη Απορροής Ποταμού (ΛΑΠ) Αλιάκμονα
(EL0902)  του  Υδατικού  Διαμερίσματος  Δυτικής Μακεδονίας  (EL09)  για  το  έτος 2025» παρ.  5  «Οι
πάροχοι υπηρεσιών ύδατος, καθορίζουν τα τιμολόγια των παρεχόμενων υπηρεσιών ύδατος κατά περίπτωση
και ανάλογα με τη χρήση για την οποία προορίζεται το νερό, σύμφωνα με τις διατάξεις του άρθρου 7 της
(σχετ. 18) ΚΥΑ και κοινοποιούν τη σχετική απόφαση στις οικείες Δ/νσεις Υδάτων των Αποκεντρωμένων
Διοικήσεων Ηπείρου - Δυτικής Μακεδονίας ή Μακεδονίας -  Θράκης,  ανάλογα με τη χωρική αρμοδιότητα
εποπτείας τους, στη Γενική Δ/νση Υδάτων του Υπουργείου Περιβάλλοντος και Ενέργειας και στην Ρ.Α.Α.Ε.Υ,
αφού προηγουμένως έχει εγκριθεί σύμφωνα με τη διαδικασία της διάταξης της §3 του άρθρου 7 της (σχετ.
18)  ΚΥΑ.  Στα τιμολόγιά τους να αναγράφεται  υποχρεωτικά με  διακριτό,  ευκρινή και  εύληπτο τρόπο,  το
"Περιβαλλοντικό Τέλος" και να το περιλαμβάνουν στο εισπρακτέο ποσό.

Περιβαλλοντικό Τέλος (€/m3 νερού και ανά χρήση ύδατος)
Περιβαλλοντικό Τέλος Ύδρευση Αγροτική χρήση (γεωργία –

κτηνοτροφία)
Βιομηχανία

ΛΑΠ Αλιάκμονα (EL0902)
Ετήσιο Μοναδιαίο Κόστος

(€/m3 )
0,00016 0,00020 0,00017

Η παρ. 3. της  ανωτέρω ΚΥΑ Αριθ.  ΥΠΕΝ/ΓρΓΓΦΠΥ/103755/2994 αναφέρει  «Η τιμολογιακή πολιτική
εγκρίνεται σύμφωνα με τις κείμενες διατάξεις που διέπουν τον εκάστοτε πάροχο και αφού ληφθούν υπόψη οι
Συστάσεις ή οι Ειδικά Αιτιολογημένες Αποφάσεις της Ρ.Α.Α.Ε.Υ. της παρ. 2 του άρθρου 35 του ν. 5037/2023.
Η απόφαση έγκρισης κοινοποιείται  στη Διεύθυνση Υδάτων της  οικείας  Αποκεντρωμένης Διοίκησης,  στη
Γενική Διεύθυνση Υδάτων του Υπουργείου Περιβάλλοντος και Ενέργειας και στη Ρ.Α.Α.Ε.Υ.. Η Ρ.Α.Α.Ε.Υ.
εποπτεύει  την  εφαρμογή  της  ισχύουσας  μεθόδου  κοστολόγησης  και  τιμολόγησης  και  αν  διαπιστωθεί
εσφαλμένη  εφαρμογή  των  κανόνων  κοστολόγησης  και  τιμολόγησης,  προβαίνει  στις  ενέργειες  που
προβλέπονται στην περ. γ) της παρ. 4 του άρθρου 12A και στις παρ. 8, 10 και 11 του άρθρου 36 του ν.
4001/2011 (Α’ 179) καθώς και στην παρ. 2 του άρθρου 35 του ν. 5037/2023.

Η περ. γ) του άρθρου 12A αναφέρει «Η Ρ.Α.Α.Ε.Υ. εποπτεύει την εφαρμογή της ισχύουσας μεθόδου
κοστολόγησης και τιμολόγησης και, αν διαπιστωθεί εσφαλμένη εφαρμογή των κανόνων κοστολόγησης και
τιμολόγησης ή μη συμμόρφωση σε γενικότερους κανόνες, προβαίνει σε συστάσεις. Με ειδικά αιτιολογημένη
απόφαση  δύναται  να  ζητεί  από  τους  αρμόδιους  παρόχους  υπηρεσιών  ύδατος  να  τροποποιήσουν  τα
τιμολόγιά τους για τις διάφορες κατηγορίες καταναλωτών και χρηστών, εφόσον κρίνει ότι δεν διασφαλίζεται η
ορθή και αμερόληπτη εφαρμογή των κανόνων τιμολόγησης. Σε περίπτωση μη συμμόρφωσης, εφαρμόζεται
το άρθρο 18,

Σύμφωνα με το άρθρο 18 του ν.5037/2023: "Στο άρθρο 36 του ν. 4001/2011 (Α’ 179), περί επιβολής
κυρώσεων από την πλέον Ρυθμιστική Αρχή Αποβλήτων, Ενέργειας και Υδάτων, προστίθενται παρ. 8 έως 11
ως εξής:  «8. α) Με την επιφύλαξη των περ. β) και  γ),  με απόφαση της Ρυθμιστικής Αρχής Αποβλήτων,
Ενέργειας  και  Υδάτων (Ρ.Α.Α.Ε.Υ.),  η  οποία εκδίδεται  μετά  από σύσταση στους παρόχους,  δύναται  να
επιβληθούν πρόστιμα για παραβάσεις, σχετικά με την κοστολόγηση και τιμολόγηση των υπηρεσιών ύδατος.
Αν ο πάροχος υπηρεσιών ύδατος είναι Οργανισμός Τοπικής Αυτοδιοίκησης (Ο.Τ.Α.) α’ βαθμού, η Ρ.Α.Α.Ε.Υ.
εισηγείται την επιβολή των προβλεπόμενων κυρώσεων στον οικείο Επόπτη Ο.Τ.Α.. Το ύψος του προστίμου
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καθορίζεται σύμφωνα με την παρ. 10. Το ανώτατο ύψος των προστίμων δεν υπερβαίνει τα δέκα εκατομμύρια
(10.000.000) ευρώ και το έξι τοις εκατό (6%) των συνολικών ετήσιων εσόδων του προηγούμενου έτους, που
προέρχονται από τις παρεχόμενες υπηρεσίες ύδατος.

Ενώ η παρ. 2 του άρθρου 35 του ν. 5037/2023 αναφέρει: «2. Η Ρ.Α.Α.Ε.Υ. αξιολογεί εντός διμήνου τα
Γ.Σ.Υ.Υ. και  προβαίνει  σε συστάσεις, με κριτήριο τη βελτίωση της ποιότητας των υπηρεσιών ύδατος, τη
σταδιακή  επίτευξη  της  πλήρους  ανάκτησης  κόστους,  τη  σταδιακή  αύξηση  του  ποσοστού  κάλυψης  του
πληθυσμού και τη βελτίωση της οικονομικής αποδοτικότητας. Με ειδικά αιτιολογημένη απόφαση, δύναται να
ζητά από τους αρμόδιους παρόχους υπηρεσιών ύδατος να τροποποιήσουν τα Γ.Σ.Υ.Υ., εφόσον κρίνει ότι
δεν  διασφαλίζεται  ικανοποιητικό  ποσοστό  ανάκτησης  κόστους  και  ικανοποιητικό  επίπεδο  παρεχομένων
υπηρεσιών.».

Με  βάση τα  ανωτέρω η φετινή  τιμολογιακή  πολιτική  παρουσιάζει  διαφορές  έναντι  των τιμολογιακών
πολιτικών  των  παρελθόντων  ετών  αφενός  μεν  για  να  εναρμονιστεί  στους  κανόνες  της  ανωτέρω  ΚΥΑ
αφετέρου δε προσπαθώντας να γίνει πιο δίκαιη προς τους καταναλωτές που παρουσιάζουν επιμέλεια και
σύνεση  τόσο  στην  κατανάλωση  όσο  και  στην  εξόφληση  των  λογαριασμών  ύδρευσης.  Σε  αυτή  την
προσπάθεια προτείνονται οι ακόλουθες διαφοροποιήσεις σε σχέση με τα προηγούμενα έτη:

Α. Όσον αφορά την πόλη των Γρεβενών:
1.Έκδοση έξι (6) διμηνιαίων λογαριασμών εκ των οποίων τριών (3) έναντι και τριών (3) εκκαθαριστικών με

διαφοροποιημένες τις κλίμακες κατανάλωσης σε σχέση με τα παρελθόντα έτη.
2.Μείωση των παγίων ύδρευσης και  αποχέτευσης διαμορφώνοντας τα σε 18,00 €/τετράμηνο από 21,20

€/τετράμηνο  για  το  πάγιο  ύδρευσης  και  σε  6,00  €/τετράμηνο  από  9,00  €/τετράμηνο  για  το  πάγιο
αποχέτευσης. Αυτό θα επιφέρει στο 40% των καταναλωτών της πόλης μειώσεις στους λογαριασμούς
νερού του τετραμήνου της τάξης από 3,60 € έως και 7,60 €.

3.Αμετάβλητο σχεδόν το συνολικό κόστος ανά τετράμηνο για το υπόλοιπο 28% των καταναλωτών που
έχουν τετραμηνιαία κατανάλωση έως και 60 m3/τετράμηνο. 

4.Αύξηση του συνολικού κόστους για αυτούς που έχουν μεγάλες καταναλώσεις που υπερβαίνουν τα 60
m3/τετράμηνο σε μία προσπάθεια μείωσης των καταναλώσεων, περιορισμού της σπατάλης και αύξησης
της ανοιγμένης μέσης τιμής του κυβικού.  Μέχρι  σήμερα με  τις προηγούμενες τιμολογιακές πολιτικές
κάποιος που κατανάλωνε μεγαλύτερες ποσότητες νερού και δημιουργούσε και λειτουργικά προβλήματα
στο δίκτυο το πλήρωνε με μικρότερη τιμή κάνοντας πλήρη αναγωγή στην τελική τιμή του κυβικού των
παγίων και των φόρων (Φ.Π.Α.).

5.Σταθερό ποσοστό κόστους λειτουργίας βιολογικού σε 50% για όλες τις κλίμακες κατανάλωσης και 10% για
την χρήση των δικτύων αποχέτευσης.

        
Όσον αφορά τα Δ.Δ. αυτά χωρίζονται σε αυτά που διαθέτουν υδρόμετρα και σε αυτά που δεν διαθέτουν
(πρώην κοινότητες).
Β. Δ.Δ. που διαθέτουν υδρόμετρα:
1.Ενιαία  τιμολογιακή  πολιτική  είτε  υδροδοτούνται  με  φυσική  ροή  είτε  με  άντληση.  Οι  οικισμοί  που

υδροδοτούνται με φυσική ροή δεν έχουν το κόστος ενέργειας αλλά συνήθως οι πηγές υδροδότησης τους
είναι πολύ μακριά από τους οικισμούς και σε μέρη δύσβατα με αποτέλεσμα να απαιτείται μεγάλο κόστος
συντήρησης των δικτύων.

2.Έκδοση  τριών  (3)  τετραμηνιαίων  λογαριασμών  εκ  των  οποίων  οι  δύο  (2)  θα  είναι  έναντι  και  ένας
εκκαθαριστικός. Αυτό θα μας βοηθάει να γίνονται πιο σωστά οι μετρήσεις και θα επιμερίζεται το κόστος
σε τρία τετράμηνα.

3.Μεταβάλλονται οι κλίμακες κατανάλωσης υπερδιπλασιάζοντας την πρώτη κλίμακα για να καλύψουμε την
ετήσια έκδοση και διπλασιάζουμε και τη δεύτερη. Η νέες κλίμακες είναι ίδιες με αυτές που χρησιμοποιεί η
Δ.Ε.Υ.Α. Κοζάνης για τους καταναλωτές της στα Δ.Δ. ενώ οι τιμές κυβικού είναι χαμηλότερες από τις
αντίστοιχες της Δ.Ε.Υ.Α. Κοζάνης.   

4.Μείωση των παγίων ύδρευσης και αποχέτευσης διαμορφώνοντας τα σε 18,00 €/χρόνο από 26,00 €/χρόνο
για το πάγιο ύδρευσης και  σε 6,00 €/χρόνο από 8,00 €/χρόνο για το πάγιο αποχέτευσης. Το πάγιο
αποχέτευσης θα επιβάλλεται στους οικισμούς που έχουν αποχετευτικό δίκτυο και στα ακίνητα που είναι
συνδεδεμένα σε αυτό μειώνοντας αντίστοιχα ισόποσα το πάγιο ύδρευσης από 24,00 €/χρόνο σε 18,00
€/χρόνο. Η συνολική ετήσια μείωση των παγίων θα επιφέρει μειώσεις στο 30% των καταναλωτών από 4
έως και 13 €/χρόνο και θα κρατήσει στα ίδια επίπεδα σε ένα επιπλέον 20% των καταναλωτών των Δ.Δ.

5.Η νέα τιμολογιακή πολιτική θα επιφέρει αυξήσεις στο υπόλοιπο 50% των καταναλωτών οι οποίοι όμως
κατά  παράδοξο  τρόπο  και  επωφελούμενοι  από  την  χαμηλή  τιμή  του  κυβικού  για  αυτούς  που
κατανάλωναν  πολλά  κυβικά  προέβαιναν  σε  κατασπατάληση  του  πόσιμου  νερού  δημιουργώντας
λειτουργικά προβλήματα. Αυτό όμως ήταν οξύμωρο και αντίθετο τόσο με την εφαρμοστέα νομοθεσία
όσο και με την πρόσφατη ΚΥΑ για τη θέσπιση των γενικών κανόνων κοστολόγησης και τιμολόγησης των
υπηρεσιών ύδατος. 

6.Σταθερό ποσοστό 10% για την χρήση των δικτύων αποχέτευσης.

Γ. Δ.Δ. που δεν διαθέτουν υδρόμετρα και κατοικούνται εποχικά (πρώην κοινότητες):
1.Έκδοση δύο (2) εξαμηνιαίων λογαριασμών οι οποίοι θα περιλαμβάνουν λόγω μη ύπαρξης υδρομέτρων

υποχρεωτικά  25  m3/εξάμηνο  κατανάλωση  νερού  και  12,00  €/εξάμηνο  πάγιο  ύδρευσης.  Πάγιο
αποχέτευσης  3,00  €/εξάμηνο.  Το  πάγιο  αποχέτευσης  θα  επιβάλλεται  στους  οικισμούς  που  έχουν
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αποχετευτικό δίκτυο και στα ακίνητα που είναι συνδεδεμένα σε αυτό μειώνοντας αντίστοιχα ισόποσα το
πάγιο ύδρευσης από 12,00 €/εξάμηνο σε 9,00 €/εξάμηνο.

2.Σταθερή ποσοστό 10% για την χρήση των δικτύων αποχέτευσης.
3.Οι επιχειρήσεις (ταβέρνες, ξενώνες κλπ) θα πρέπει εντός ενός έτους να τοποθετήσουν υδρόμετρα και να

ακολουθούν  την  τιμολογιακή  πολιτική  των  Δ.Δ.,  μέχρι  τότε  στους  κατόχους  επιχειρήσεων  που
λειτουργούν στα συγκεκριμένα δημοτικά διαμερίσματα (ταβέρνες, καφετέριες κ.λπ.), η ετήσια καταβολή
που θα μοιράζεται σε δύο λογαριασμούς θα είναι 180,00 € για επιχειρήσεις που έχουν κατανάλωση και
λειτουργούν μόνο το καλοκαίρι (π.χ. καφέ ή εστιατόριο που λειτουργεί μόνο θερινή σεζόν) και 320,00 €
για επιχειρήσεις που λειτουργούν όλο το έτος. Για τις ξενοδοχειακές μονάδες μέχρι να τοποθετήσουν
υδρόμετρα  θα  εκδίδεται  ένας  εξαμηνιαίος  λογαριασμός  αξίας  500  €  ή  αν  προσκομίσουν  τις  άδειες
λειτουργίας τους ένας λογαριασμός αξίας 160 € και 20 €/δωμάτιο σύμφωνα με την άδεια λειτουργίας
τους  δηλ.  μία  μονάδα  που  έχει  10  δωμάτια  στην  άδεια  λειτουργίας  της  θα  πληρώσει  εξαμηνιαίο
λογαριασμό  160  +  10*20  =  360  €.  Όλες  οι  υπόλοιπες  επιχειρήσεις  –  καταστήματα  που  δεν
καταναλώνουν για τη λειτουργία τους μεγάλες ποσότητες νερού (καταναλώνουν όσο μία κατοικία) θα
πληρώνουν ετήσια κατανάλωση όσο και οι κατοικίες. Οι λογαριασμοί θα εκδίδεται πλέον δύο φορές το
χρόνο.

Τα τιμολόγια των υπόλοιπων χρήσεων (επαγγελματικό, αγροτικό και κτηνοτροφικό) σε όλα τα Δ.Δ. που
διαθέτουν υδρόμετρα παρουσιάζονται στον πίνακα 1.

Τέλος από φέτος τα τιμολόγια θα περιλαμβάνουν το περιβαλλοντικό τέλος το οποίο σύμφωνα με την υπ’
αριθ. πρωτ.  57034/5-12-2024 Κοινή Απόφαση των Γραμματέων των Αποκεντρωμένων Διοικήσεων
Ηπείρου - Δυτικής Μακεδονίας & Μακεδονίας - Θράκης με θέμα: «Περιβαλλοντικό Κόστος και Κόστος
Πόρου για τη Λεκάνη Απορροής Ποταμού (ΛΑΠ) Αλιάκμονα (EL0902) του Υδατικού Διαμερίσματος
Δυτικής Μακεδονίας (EL09) για το έτος 2025».

Περιβαλλοντικό Τέλος (€/m3 νερού και ανά χρήση ύδατος)
Περιβαλλοντικό Τέλος Ύδρευση Αγροτική χρήση (γεωργία

– κτηνοτροφία)
Βιομηχανία

ΛΑΠ Αλιάκμονα (EL0902)
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ΠΙΝΑΚΑΣ 1
ΤΙΜΟΛΟΓΙΑ ΥΔΡΕΥΣΗΣ ΑΠΟΧΕΤΕΥΣΗΣ ΔΕΥΑ ΓΡΕΒΕΝΩΝ ΕΤΟΥΣ 2025

ΠΟΛΗ ΚΛΙΜΑΚΕΣ ΚΑΤΑΝΑΛΩΣΗΣ Πάγιο  Ύδρευσ. Πάγιο Αποχέτ. Αποχέτευση Αποχέτευση -
Βιολογικός

Οικίες (4μηνο) 1-30 31-60 61-90 91-120 121-160 >160     
Γρεβενά 0,60 0,90 1,20 1,60 2,00 2,40 18,00 6,00 20,00% 50,00%

          
Οικίες (έτος) 1-180 181-300 301-480 >480       
Δημ. Διαμ. 0,60 1,00 1,50 2,20   18,00 6,00 10,00% 50,00%

          
Επαγγελματικό

(4μηνο)
1-90 91-480 >480    

    
Γρεβενά 1,00 1,80 2,40    18,00 6,00 20,00% 50,00%

          
Επαγγελματικό

(έτος)
1-240 241-800 >800    

    
Δημ. Διαμ. 0,90 1,20 1,50    18,00 6,00 10,00% 50,00%

          
Αγροτικό (4μηνο) 1-100 101-200 >200        

Γρεβενά 1,00 1,80 2,40    24,00    
          

Αγροτικό (έτος) 1-180 181-360 >360        
Δημ. Διαμ. 1,00 1,60 2,20    24,00    

          
Κτην. Μονάδ.

(4μηνο)
1-400 >400     

    
Γρεβενά 0,70 1,20     24,00    

          
Κτην. Μοναδ. (έτος) 1-1200 >1200         

Δημ. Διαμ. 0,70 1,00     24,00    
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Σε όλα τα Δ.Δ. (πόλη και τα υπόλοιπα Δ.Δ.) και σε όλα τα τιμολόγια (οικιακό, αγροτικό, επαγγελματικό,
κτηνοτροφικό) προτείνουμε να εφαρμόζεται για πρώτη φορά σε μία προσπάθεια επιβράβευσης των
καταναλωτών  που  είναι  συνεπείς  στην  εξόφληση  των  λογαριασμών  και  των  καταναλωτών  που
επιδεικνύουν περιβαλλοντική συνείδηση κάνοντας χρήση των νέων τεχνολογιών: 
1.Έκπτωση συνέπειας 10% στο κόστος της ύδρευσης (εξαιρουμένων των παγίων) στους συνεπείς

καταναλωτές  για  την  εμπρόθεσμη  εξόφληση  των  λογαριασμών.  Η  έκπτωση  συνέπειας
εφαρμόζεται στον αμέσως επόμενο λογαριασμό που θα εκδοθεί.

2.Έκπτωση  1,00  €  συνολικά  στο  πάγιο  Ύδρευσης  -  Αποχέτευσης,  πλέον  Φ.Π.Α.  (24%)  στους
καταναλωτές χρήστες των λογαριασμών μέσω της εφαρμογής e-services της Δ.Ε.Υ.Α. Γρεβενών.
Δηλαδή όσοι λαμβάνουν τους λογαριασμούς τους ηλεκτρονικά θα έχουν όφελος συνολικά 1,24 €
σε κάθε έκδοση.

Τέλος εξακολουθεί να ισχύει το κοινωνικό τιμολόγιο, για πολύτεκνους, και καταναλωτές Α.Μ.Ε.Α. με
έκπτωση 50% επί της αξίας κατανάλωσης του πόσιμου νερού εξαιρουμένων των παγίων.

Δ. ΤΙΜΟΛΟΓΙΑΚΗ ΠΟΛΙΤΙΚΗ ΜΕΓΑΛΩΝ ΚΑΤΑΝΑΛΩΤΩΝ ΔΗΜΟΣΙΟΥ:
Σε  αυτή  την  κατηγορία  ανήκουν  καταναλωτές  οι  οποίοι  λόγω  της  φύσης  τους  έχουν
καταναλώσεις που υπερβαίνουν τα 2.000 m3/δίμηνο (586 Τάγμα Πεζικού, Γενικό Νομαρχιακό
Νοσοκομείο Γρεβενών, Γενικό Κατάστημα Κράτησης Γρεβενών κλπ). Τα χαρακτηριστικά αυτής
της κατηγορίας είναι:
1.Κλιμακωτή τιμολόγηση ανά κυβικό με πολλαπλάσιες κλίμακες σε σχέση με το τιμολόγιο της οικιακής

- επαγγελματικής χρήσης.
2.Έκδοση εκκαθαριστικών λογαριασμών ανά δίμηνο.
3.Περιορισμό της μέγιστης τιμής του κυβικού στο 1,20 €/κ.μ. σε σχέση με τα 2,40 €/κ.μ.του τιμολογίου

της οικιακής - επαγγελματικής χρήσης για την πόλη και τα 2,20 €/κ.μ. του τιμολογίου της οικιακής -
επαγγελματικής χρήσης για τα Δ.Δ.

4.Απαλλαγή από τόκους υπερημερίας λόγω καθυστέρησης πληρωμής των λογαριασμών. 
5.Πάγιο  νερού και  πάγιο  συντήρησης δικτύου ίδιο  με  το  τιμολόγιο  της οικιακής – επαγγελματικής

χρήσης.

ΤΙΜΟΛΟΓΙΑΚΗ ΠΟΛΙΤΙΚΗ ΜΕΓΑΛΩΝ ΚΑΤΑΝΑΛΩΤΩΝ:

Α/Α ΜΕΓΑΛΟΙ ΚΑΤΑΝΑΛΩΤΕΣ ΧΡΗΣΗ ΕΤΟΥΣ 2025
ΚΛΙΜΑΚΑ ΤΙΜΗ / Μ3

1 0 - 600 Μ3 0,60 €

2 600 -1.200 Μ3 0,80 €

3 1.200 - 1.800 Μ3 1,00 €

4 1.800 Μ3 και άνω 1,20 €

Στη  συνέχεια  απευθύνθηκε  στο  συμβούλιο  για  πιθανές  απορίες  και  κάλεσε  τα  μέλη  του  αν
επιθυμούν να τοποθετηθούν επί του θέματος.

Το λόγο πήρε η κα. Τζουβάρα και είπε πως από τη μεριά ως της εκπρόσωπος των δημοτών στο
συμβούλιο  και  επειδή  η  προτεινόμενη  τιμολογιακή  πολιτική  θα  επιφέρει  σε  κάποιες  κατηγορίες
αυξήσεις θα την καταψηφίσει και προτείνει να παραμείνει η ίδια με τα προηγούμενα έτη.

Το  λόγο  πήρε  ο  αντιπρόεδρος  του  συμβουλίου  κ.  Καραμήτρος  και  είπε  πως  η  προτεινόμενη
τιμολογιακή έρχεται ως εναρμόνιση με τους κανόνες κοστολόγησης και τιμολόγησης της ΚΥΑ Αριθ.
ΥΠΕΝ/ΓρΓΓΦΠΥ/103755/2994 και δεν μπορεί να τη χαρακτηρίσει κανείς ότι έχει σκοπό τις αυξήσεις
αλλά την πιο δίκαιη τιμολόγηση γιατί αυξήσεις θα έχουν όσοι εν γνώση τους καταναλώνουν πολύ.
Επίσης η  οποιαδήποτε  αύξηση των εσόδων προκύψει  θα επιστρέψει  σε  βελτίωση των παροχών
υπηρεσίας προς τους δημότες – καταναλωτές. Για αυτό το λόγο προτείνει να ψηφιστεί ως έχει. 

Στη  συνέχεια  τοποθετήθηκαν  και  άλλα  μέλη  του  συμβουλίου  και  τόνισαν  ότι  πέραν  της
τιμολογιακής πολιτικής θα πρέπει να επικεντρωθούμε και να ρίξουμε ακόμη μεγαλύτερο βάρος στην
είσπραξη των ανεξόφλητων υπολοίπων. 

Το  Διοικητικό  Συμβούλιο  αφού  έλαβε  υπόψη  του  1) Τις  διατάξεις  του  Ν.1069/80,  όπως
αντικαταστάθηκαν  αυτές  τροποποιήθηκαν  και  ισχύουν  μέχρι  σήμερα,  2) την  ΚΥΑ  Αριθ.
ΥΠΕΝ/ΓρΓΓΦΠΥ/103755/2994 των υπουργών Εθνικής Οικονομίας  και  Οικονομικών,  Εσωτερικών,
Περιβάλλοντος  και  Ενέργειας,  Αγροτικής  Ανάπτυξης  και  Τροφίμων  για  τη  θέσπιση  των  γενικών
κανόνων κοστολόγησης και τιμολόγησης των υπηρεσιών ύδατος και των μέτρων βελτίωσης αυτών και
3) την υπ’ αριθ.  πρωτ.  57034/5-12-2024  Κοινή Απόφαση των Γραμματέων των Αποκεντρωμένων
Διοικήσεων Ηπείρου - Δυτικής Μακεδονίας & Μακεδονίας - Θράκης με θέμα: «Περιβαλλοντικό Κόστος
και  Κόστος  Πόρου  για  τη  Λεκάνη  Απορροής  Ποταμού  (ΛΑΠ)  Αλιάκμονα  (EL0902)  του  Υδατικού
Διαμερίσματος Δυτικής Μακεδονίας (EL09) για το έτος 2025» και αφού δεν υπήρχε άλλη πρόταση και
μετά από διαλογική συζήτηση. 

Αποφασίζει κατά πλειοψηφία
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Ψηφίζει την τιμολογιακή πολιτική της Δ.Ε.Υ.Α. Γρεβενών για το έτος 2025, όπως αυτή προτείνεται
παραπάνω.
Η κ. Τζουβάρα μειοψήφησε για τους λόγους που ανέπτυξε στην τοποθέτηση της.  

Στη συνεδρίαση συμμετείχε ο Γενικός Διευθυντής της Δ.Ε.Υ.Α.Γ. Επαμεινώνδας Τοτίδης, ο
οποίος  εισηγήθηκε  του  θέματος,  ενημέρωσε τους  Δημοτικούς  Συμβούλους  και  απάντησε στα
ερωτήματα που τέθηκαν.  

Στη συνέχεια το λόγο πήρε  ο επικεφαλής της παράταξης “Γρεβενά Δυνατά Μπροστά”
Χρήστος Τργώνης, ο οποίος είπε: Εμείς θα διαφωνήσουμε γιατί και πέρα από την αύξηση που
προκύπτει  από την  τιμολογιακή πολιτική  την   φετινή  μετά  από τόσα χρόνια  επαναλαμβάνω,
βλέπουμε ότι έχουμε και ένα περιβαλλοντικό τέλος, ένα καινούργιο χαράτσι από την κυβέρνηση,
που μπαίνει στους λογαριασμούς της ΔΕΥΑ. Δεν φτάνει που πρέπει να τα βρίσκουμε μόνοι μας
θα μας τα παίρνουν και από το νερό όπως μας τα παίρνουν και από το ρεύμα και από χίλιες δύο
πλευρές. Ένα λόγος παραπάνω λοιπόν να αντισταθούμε και να διαμαρτυρηθούμε και να μην
προχωρήσουμε  σε  αυξήσεις,  αλλά  να  βρούμε  τρόπους,  ώστε  τα  όποια  έσοδα  χρειάζεται  η
εταιρεία,  τουλάχιστον  να  καλυφθούν  από  τα  ανεξόφλητα,  με  μια  καλύτερη  διαχείριση  της
καθημερινότητας. Συμφωνώ στην πρόταση για την έκπτωση συνέπειας και αν θα μπορέσει να
υπάρξει και πάγια εντολή, ναι μεν να έρχεται ο λογαριασμός ηλεκτρονικά, να μπορεί κατευθείαν
κάποιος, αν θα δώσει εντολή στην τράπεζα, αν προβλέπεται αυτό. Τότε θα είναι πιο σίγουρο ότι
και την έκπτωση θα έχει αλλά και η εταιρεία θα λαμβάνει τα χρήματα που τις αναλογούν. Αυτά σε
γενικές  γραμμές,  επαναλαμβάνουμε  ότι  είμαστε  αντίθετοι  στην  οποιαδήποτε  αύξηση  της
τιμολογιακής πολιτικής.  Και πήρατε απόφαση για τη βεβαίωση των οφειλών, πρώτα από όλα
πρέπει να τις βεβαιώσετε. Δεύτερον άρα έχετε δρομολογήσει την  είσπραξη των ανείσπρακτων
και βάζετε και την αύξηση. Δεν έχετε δοκιμάσει αν μπορούμε να καλύψουμε, τις ανάγκες που έχει
η  επιχείρηση,  με  το  να πάρουμε  από τα  ανείσπρακτα και  έρχεστε  και  βάζετε  και  μια  ακόμη
αύξηση  για  να  καλύψετε,  ποιες  υποχρεώσεις,  αυτές  που  μπορούσε  και  ανταποκρινόταν  τα
προηγούμενα  χρόνια.  Λοιπόν,  ουσία  είναι,  για  να  το  κλείσουμε  και  να  μη  επανερχόμαστε
συνέχεια, ότι φέτος γίνεται αύξηση και με τη αύξηση αυτήν εμείς διαφωνούμε γιατί θεωρούμε ότι
υπάρχουνε και άλλοι τρόποι. 

Με  την  τοποθέτηση  του  επικεφαλής  της  παράταξης  συναίνεσαν  και  όλοι  οι  παρόντες  και
συμμετέχοντες στη συνεδρίαση Δημοτικοί Σύμβουλοι της παράταξης “Γρεβενά Δυνατά Μπροστά”.

Στη συνέχεια το λόγο πήρε ο επικεφαλής της παράταξης “Μαζί Συνεχίζουμε” Δημοσθένης
Κουπτσίδης,  ο οποίος είπε: Δεν θα μπω σε λεπτομέρειες, θα πω γιατί  δεν μπορούμε να το
ψηφίσουμε τον προϋπολογισμό της ΔΕΥΑΓ. Αυτά είναι παθογένειες που υπήρχανε στην ΔΕΥΑΓ
από την περίοδο ΄07-΄10. Αντιμετωπίσαμε πολλά και ο Χρήστος ο Βάιος ήταν αυτός τότε, αυτός
που  έτρεχε  την  ΔΕΥΑΓ.  Έχουμε  πληρώσει  πλείστα  περισσότερα  από  αυτά  που  πλήρωσαν
μετέπειτα  και  είχαμε  πολύ  περισσότερες  παθογένειες,  σε  εκείνο  το  διάστημα.  Όντως  και  ο
Νώντας και η υπηρεσία υπερέβαλαν εαυτόν, οφείλουμε  να το λέμε, αλλά από τότε έχουνε γίνει
κάποια έργα υποδομής στη εταιρεία, τα οποία έχουνε βελτιώσει και την λειτουργία της και έχουνε
βοηθήσει  στο  να  έχει  έσοδα  και  λιγότερα  έξοδα.  Πέρα  από  τους  εξωτερικούς  αγωγούς  που
ολοκληρώνονται,  έχει  γίνει  η  ύδρευση  από  τις  “Μπάλτσες”,  που  κάποτε  πηγαίναμε
κατηγορούμενοι  γιατί  δεν υπήρχε μελέτη με τον Δήμαρχο Γόργιανης, έτσι  λέγανε και αυτήν η
μελέτη φτάνει μέχρι το “Πορτσάρι”. Έχει μέσα και αν σταματάει εκεί που σταμάτησε στους δύο
οικισμούς  και  καλό  είναι  να  συνεχίσει  μέχρι  στις  φυλακές,  γιατί  το  νερό  που  είναι  από  τις
“Μπάλτσες” είναι άφθονο, ένα αυτό. Τρίτον, πέρα από αυτά τα δύο έργα υπάρχει το έργο που
έγινε  στην  πόλη  των  Γρεβενών,  που  δουλεύει  σχεδόν  με  μηδενικό  κόστος  πλέον.  Είναι  ένα
σύγχρονο δίκτυο μέχρι το 2043. Νώντα, αν θυμάμαι καλά που λέγαμε, ένα δίκτυο που δεν έχει
ζημιές, που δεν έχει προβλήματα, που δεν χρειάζεται συντηρήσεις. Άρα το λέγαμε προεκλογικά,
το λέω συνέχεια, κάναμε μείωση, η πρώτη μείωση νερού έγινε το ΄11. Μετά κάνατε την επόμενη
με το τέλος, όλοι θέλω να πω ότι έχουνε γίνει διαχρονικά, γινόταν μειώσεις. Και θεωρώ ότι και
τώρα πρέπει να γίνει μείωση, τουλάχιστον 25%. Θεωρώ απαράδεκτο το περιβαλλοντικό τέλος και
ότι αφορά τον κύριο Σκυλακάκη, ναι εμένα θα με βρίσκει απέναντι, το να δημιουργείς πρακτικούς
μηχανισμούς,  ας  το  απορροφήσει  η  επιχείρηση  αυτό,  ας  το  απορροφήσει  μέσα  από  την
λειτουργία της. Δεν μπορεί να δημιουργούνται  συνεχώς νέοι εισπρακτικοί  μηχανισμοί,  για να
δημιουργήσει έσοδα να κάνει την συγχώνευση των ΔΕΥΑ, που τώρα λέει εθελοντικά, τώρα λέει
σε επίπεδο Περιφερειακής Ενότητας, αλλά η στόχευση είναι σε Περιφέρεια. Επίσης θεωρώ ότι
δεν μπορούμε να λέμε το ίδιο για την άντληση και την φυσική ροή. Άλλο είναι το κόστος στη
φυσική  ροή,  άλλο στην  άντληση,  Νώντα,  εκεί  πάντα  διαφωνούσαμε.  Έχεις  την  τεχνοκρατική
αντίληψη, έχεις ένα δίκαιο αλλά είναι άδικο στους οικισμούς που έχουμε φυσική ροή, είναι άδικο. 
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Με την τοποθέτηση του επικεφαλής της παράταξης συναίνεσε και ο Δημοτικός Σύμβουλος της
παράταξης “Μαζί Συνεχίζουμε” Ιωάννης Λαμπρακάκης.

Στη συνέχεια το λόγο πήρε η επικεφαλής της παράταξης “Λαϊκή Συσπείρωση Γρεβενών”
Παναγιώτα Ντάγκα, η οποία είπε:  Λοιπόν, τι  συζητάμε εδώ, ότι το νερό είναι εμπόρευμα και
πρέπει να το πουλήσουμε, αυτό συζητάμε. Δεν είναι κοινωνικό αγαθό. Εδώ και πολλά χρόνια, οι
κυβερνήσεις διαδοχικά, για να μπούμε λίγο στο πλαίσιο με όλες τις κυβερνήσεις, ΠΑΣΟΚ, Νέα
Δημοκρατία, ΣΥΡΙΖΑ, τουρλουμπούκι τώρα όλοι μαζί,  αποφασίζουμε αυτό.  Τι έρχεται τώρα; η
διαχειριστική  αρχή  ενέργειας,  που  έβαλε  φωτιά  στα  τιμολόγια  της  ΔΕΗ  και  ο  κόσμος  κάνει
οικονομία στο να ανάψει το θερμοσίφωνο, να βάλει πλυντήριο, να ψήσει το φαΐ του, έρχεσαι τώρα
και λέει ας μην πλένεστε, ας μην καθαρίζεστε, γιατί το νερό θα το αναλάβω εγώ θα συνενώσω τις
ΔΕΥΑ, αυτά είναι ψηφισμένοι Νόμοι  του κράτους και των κομμάτων που στηρίζετε.  Γιατί  εδώ
είμαστε αυτοδιοικητικοί και από έξω είμαστε έτσι. Όταν τους στηρίζουμε εκεί, τους στηρίζουμε και
εδώ, άσχετα με τις κορώνες που σηκώνουμε. Ποιο λέει λοιπόν τώρα η αρχή αυτή, όπως είναι να
πληρώνει και έφτασε στην ΔΙΑΔΥΜΑ η διαχείριση των απορριμμάτων εκεί που έχει φτάσει και
ανεβαίνει και πριν λέγαμε ότι η ΔΙΑΔΥΜΑ κάνει κουμάντο. Τι είναι η ΔΙΑΔΥΜΑ, το ΣΔΙΤ, είναι
μεγαλομέτοχοι που έρχονται εδώ και βγάζουνε λεφτά από την διαχείριση των απορριμμάτων και
αυτό πάει και στη πορεία. Τι έρχεται τώρα και λέει; αφού βάλαμε εκεί τα τέλη διαχείρισης και τα
τέλη ταφής απορριμμάτων, να και η σειρά του νερού να βάλουμε το τέλος για το νερό. Συν αυτό,
λέει αυτήν η ρυθμιστική ενέργειας ότι οι ΔΕΥΑ δεν θα κάνετε εσείς ότι θέλετε και κ.λ.π. θα σας
λέμε εμείς πως θα το κάνετε και θα έρθετε να εγκρίνετε τους προϋπολογισμούς. Αυτό μας λένε.
Και έρχεται τώρα η δημοτική αρχή και λέει ότι εγώ το υλοποιώ μέχρι κεραίας. Και επειδή πήρα το
πρωί και ρώτησα τον αγαπητό διευθυντή τον κύριο Νώντα τον Τοτίδη, αν θα έχουμε αυξήσεις, όχι
μου λέει, εσείς θα έχετε και μειώσεις. Και σας λέω τώρα για το δικό μου σπίτι. Είκοσι εννέα κυβικά
το τετράμηνο Σεπτέμβριος κ.λ.π.  πλήρωσα 44,70€,  με την νέα πολιτική θα πλήρωνα 48,34€.
Έκατσα και τα πολλαπλασίασα. Αν τώρα, εδώ μιλάμε για μια οικογένεια δύο άτομα, άμα έχει και
παιδιά που από το τριάντα και πάνω, πάει συν 0.30. Γιατί το 30 κυβικά το τετράμηνο, 31, μια
οικογένεια  με  δύο  παιδιά  είναι  τίποτα.  Τι  κατασπατάληση  δεν  θα  βάλεις  πλυντήριο,  δεν  θα
πλυθείς. Γιατί σε ένα διαμέρισμα δεν πλένεις και τις βεράντες, σιγά το νερό που καταναλώνεις για
χρήση. Άρα, σε μια εποχή που οι μισθοί κατατρώγονται από την ακρίβεια, έρχεται η Δημοτική
Αρχή, για να καταλαβαίνει και ο κόσμος που μας ακούει, λέμε αύξηση, αύξηση, αύξηση αυτό θα
σημαίνει. Συνολικά δηλαδή μέχρι τα τριάντα, θα είναι η αύξηση έντεκα ευρώ το χρόνο. Αν τώρα τα
περάσουμε τα 30 και πάμε στο 0,90 η αύξηση θα είναι πολλαπλάσια. Στο Δοτσικό τώρα και σε
όλες τις ορεινές κοινότητες, πλήρωνα 40,00 ευρώ το χρόνο και θα πληρώνω 78,00, 100% σχεδόν
δηλαδή. Το ίδιο συμβαίνει και με τις καταναλώσεις και στα γεωργικά και στα κτηνοτροφικά και στα
χωριά.  Γιατί  όταν,  αυτό το ζήσαμε στα Γρεβενά,  εκεί  το  πληρώναμε όταν ήταν τετράμηνοι  οι
λογαριασμοί,  αυτό το πλήρωνες στο τετράμηνο βγήκε.  Λοιπόν και  ότι  δεν έχουνε υδρόμετρα
ευθύνη των δημοτικών αρχών, αν θα πούνε να βάλουνε υδρόμετρα, θα βάλουνε, δεν φταίνε οι
κάτοικοι που δεν έχει υδρόμετρα, το Δοτσικό ή οι Φιλιππαίοι ή η Αβδέλλα. Από εκεί και πέρα όταν
σπάνε οι λογαριασμοί δηλαδή δίνεις πολλούς λογαριασμούς στη σειρά, τα Γρεβενά μέχρι το 2009
πληρώναμε ανά τετράμηνο, όταν έγινε δίμηνο το τετράμηνο μπήκε στο δίμηνο και κατακόρυφα
αυξήθηκαν οι λογαριασμοί, γιατί μπαίνει το πάγιο κάθε φορά. Άρα αυτό που λέμε και αυτό ισχύει
είναι ότι έχουμε αύξηση των λογαριασμών άσχετα αν μειώνονται κατά τι τα πάγια, εντάξει. Και δεν
μπορούμε να βάζουμε αυτό, ότι  υπάρχουνε μεγάλες καταναλώσεις. Μεγάλες καταναλώσεις το
2025 με 31 κυβικά νερό και  θα πάει  στο 0.90;  μια  τετραμελής  οικογένεια,  δεν  λέω για  τους
πολύτεκνους που άντε θα έχουνε το 50% μόνο στην κατανάλωση. Και αυξάνουμε οριζόντια 50%
το τέλος για το βιολογικό; Έχουμε λοιπόν αυξήσεις. Και τι αναδεικνύεται πάλι ακόμη εδώ μέσα,
ότι το 2025 έχουμε χωριά που έχουνε βόθρους, που δεν έχουνε συστήματα αποχέτευσης. Τιμά
αυτό  τη  Ελλάδα  5G,  3G, το  2.0  το  3.0  και  το  10.0,  έτσι  όλος  ο  ορεινός  όγκος  δεν  έχει
αποχετευτικό δίκτυο. Έτσι δεν λένε τώρα οι κυβερνώντες, η Ελλάδα 2.0. Αγαπητέ αντιπρόεδρε
κύριε Καραμήτρο, δεν γίνονται έργα με τα μάτια, γιατί το σύστημα που στηρίζετε, τι λέει: το νερό
είναι εμπόρευμα, και ποιος θα το πληρώσει, θα το πληρώσει αυτός που καταναλώνει. Δηλαδή,
φορολογούμαστε με το ΦΠΑ, φορολογούμαστε με την εφορία, φορολογούμαστε με όλα και θα
ξαναφορολογηθούμε μια φορά ακόμη, για όλα πληρώνουμε. Όταν το νερό το πληρώνεις, η ΔΕΥΑ
είναι επιχείρηση και δεν είναι υπηρεσία του Δήμου και δεν μπορείς να την επιχορήγησης και δεν
μπορεί ο Δήμος να πει, ούτε το ίδιο το κράτος. Είναι επιχείρηση. Επιχορηγείται από το κράτος;
Όχι. Μπορεί ο προϋπολογισμός του Δήμου να επιχορηγήσει τη ΔΕΥΑ; όχι Ποια είναι τα έσοδα
της ΔΕΥΑ, ποια είναι τα έσοδα της ΔΕΥΑ. Τα χρήματα που εισπράττει από τους δημότες και αυτά
που θα βάλει για έργα. Άρα λοιπόν είναι εμπόρευμα.
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Στη συνέχεια το λόγο πήρε  ο Δημοτικός Σύμβουλος της παράταξης “Γρεβενά: ο Τόπος
μας  ….  η  ζωή  μας”  Χρήστος  Πέτρου,  ο  οποίος  είπε:  Εδώ  φαίνεται  ξεκάθαρα,  και  θα
συμφωνήσω λίγο περισσότερο με την τοποθέτηση της κυρίας Ντάγκας, αυτό το περιβαλλοντικό
αποτύπωμα, είναι όπως είναι τα τέλη που πληρώνουμε για το πλαστικό, τα οποία τα εισπράττουν
οι εταιρείες ανακύκλωσης και στο τέλος κάθε χρόνο έχουμε δέκα πυρκαγιές σε όλη τη χώρα, για
να καίνε αυτά τα υλικά τα οποία εννοείται τα αποσύρουν για την ανακύκλωση και στο τέλος το
πληρώνουμε δύο φορές το περιβαλλοντικό αποτύπωμα. Πράγματι είναι πολύ σημαντικό και θα
πρέπει η Τοπική Αυτοδιοίκηση, και εδώ υπάρχει μια αδράνεια της Δημοτικής Αρχής γενικότερα
όμως και  της ΚΕΔΕ, πρέπει  να είναι  διεκδικητική  απέναντι  στη κρατική παρέμβασή και  στην
νομοθεσία του κράτος. Βλέπω μια αδράνεια, η οποία είναι τραγική και από την ΚΕΔΕ και από τον
κάθε  Δήμο,  αυτήν  είναι  η  δουλειά  των  Δήμων,  να  κάνει  ρήξεις.  Εδώ  δεχόμαστε  όλες  τις
αποφάσεις, τα πάντα και χαριεντιζόμαστε με τους υπουργούς, οι οποίοι μας επιβάλουν το ένα
χαράτσι πάνω στο άλλο. Δεν είναι αυτήν η δουλειά μας κύριε Δήμαρχε, η δουλειά μας είναι να
διεκδικήσετε και να αρνηθείτε και εσείς και η ΠΕΔ και η ΚΕΔΕ, πράγμα που δυστυχώς δεν το
βλέπω. Υπάρχει τώρα η πραγματικότητα εδώ, η συγκεκριμένη. Εγώ θεωρώ ότι  θα πρέπει να
μπουν  ωρολόγια  στις  κοινότητες  όλες.  Να  υπάρχει  μια  ενιαία  πολιτική,  για  να  γίνεται  και  η
καταμέτρηση κανονικά. Θα συμφωνήσω με τους προηγούμενους αρχηγούς των παρατάξεων, ότι
από όλη την διαδικασία προκύπτει μια αύξηση, η οποία δεν θα μπω στη λογική να πω ότι είναι
μικρή ή μεγάλη,  πάντως είναι  αύξηση.  Δεν θα ψηφίσω την  πρότασή σας,  και  θεωρώ ότι  θα
πρέπει να μπούμε σε μια διαδικασία διαφορετικής προσέγγισης και γενικότερης αλλαγής της όλης
πολιτικής και στην ΔΕΥΑΓ αλλά και στη ΔΙΑΔΥΜΑ.

Στη συνέχεια το λόγο πήρε  ο δημοτικός σύμβουλος της παράταξης “Γρεβενά: ο Τόπος
μας …. η ζωή μας” Αθανάσιος Γκιουζέλης,  ο οποίος είπε: Απείχε από την ψηφοφορία και
δήλωσε παρών. 

Στη συνέχεια το λόγο πήρε  ο δημοτικός σύμβουλος της παράταξης “Μαζί Συνεχίζουμε”
Παρασκευάς Ανθιμίδης, ο οποίος ψήφισε υπέρ της τιμολογιακή πολιτικής.

Στη συνέχεια το λόγο πήρε ο Δήμαρχος Γρεβενών και Πρόεδρος της Δ.Ε.Υ.Α.Γ. Κυριάκος
Ταταρίδης, ο οποίος είπε τα εξής: Ενώ η σημερινή διαδικασία κύλησε πολύ όμορφα, ειλικρινά το
λέω, κάπου στη λήξη της και στο θέμα της ΔΕΥΑΓ είμαστε άδικοι,  πάρα πολύ άδικοι.  Σε μια
υπηρεσία του Δήμου και όχι εταιρεία, η ΔΕΥΑΓ είναι υπηρεσία του Δήμου, επιτελεί κοινωνικό
έργο και δεν είναι εταιρεία που προσδοκά τα κέρδη της. Και όταν χρειάστηκε να εναντιωθούμε
απέναντι στη πολιτική της κυβέρνησης,  που θέλει να ενώσει της ΔΕΥΑ, προσέξτε το σχέδιο, το
πιο ήταν και να δοθεί πακέτο μετά σε μεγάλες εταιρείες, εμείς και στη ΚΕΔΕ στη Ρόδο αλλά και
στην ειδική σύσκεψη της Αθήνας που έκαναν όλες οι ΔΕΥΑ της χώρας, εναντιωθήκαμε με τον
πλέον σκληρό τρόπο απέναντι στη κυβέρνηση. Και φυσικά ο Σκυλακάκης αναγκάστηκε να τα
τραβήξει όλα πίσω, τουλάχιστον μέχρι τώρα δεν επανεμφάνισε κάποιο άλλο σχέδιο, κατάλαβε ότι
θα εναντιωθεί  όλη η χώρα στα κυβερνητικά σχέδια  και  μάλιστα με πολύ σκληρό τρόπο.  Δεν
διαφωνώ μαζί σας κυρία Ντάγκα ότι  είναι ένα κοινωνικό αγαθό. Αυτό το αγαθό όμως, για να
φτάσει  από το  βουνό μέχρι  στο  σπίτι,  έχει  ένα κόστος,  εδώ πάνω στο  κόστος  δεν  βάζουμε
κέρδος,  είναι  ανταποδοτική  η  πολιτική  της  υπηρεσίας.  Ότι  παίρνει  λεφτά από τον  πολίτη  τα
επιστρέφει  σε  έργο  κοινωνικό,  δεν  κερδίζει  η  επιχείρηση.  Και  τώρα  που  βρέθηκα  εγώ  ως
πρόεδρος  και  κάποιες  συναντήσεις  και  επαφές  που  έχω  με  την  υπηρεσία,  με  συγκινεί
κυριολεκτικά,  ο  τρόπος  που  λειτουργεί  η  επιχείρηση,  όχι  επιχείρηση,  αυτήν  η  υπηρεσία  του
Δήμου  μας.  Είναι  μια  συμπληρωματική  εταιρεία  που  δουλεύει  για  το  κοινωνικό  σύνολο  και
προσφέρει  ένα  κοινωνικό  αγαθό,  όπως είπατε  σε  μια  πολύ  χαμηλή τιμή.  Να  ρωτήσω κυρία
Ντάγκα αν η τιμή του κυβικού ήταν πέντε ευρώ και το κάναμε έξι, πάλι θα φωνάζατε, γιατί κάνετε
αύξηση προφανώς. Το θέμα είναι η αύξηση ή αν πρέπει να καλυφθούν τα λειτουργικά έξοδα της
υπηρεσίας αυτής. Πρέπει λοιπόν όπως είπε και ο Διευθυντής,  δεν έχουμε αυτοκίνητο,  έχουμε
άλλες ανάγκες. Κι όμως, παρόλα αυτά, η υπηρεσία αυτήν είναι κοντά στους πολίτες. Τρέχουνε,
και μέρα και νύχτα, να κάνουν συνδέσεις όπου σπάει η σωλήνωση. Πάνε και στο πιο απόμακρο
χωριό,  προκειμένου να μην λείψει το νερό από τα σπίτια.  Το ζήσαμε όλη τη χρονιά,  και  μια
ιδιαιτερότητα που έχουμε ως Γρεβενά, να έχουμε διπλάσιο πληθυσμό και τριπλάσιο, ιδιαίτερα στα
ορεινά χωριά, όπου η παρουσία της υπηρεσίας είναι ιδιαίτερα έντονη, για πολλές ανάγκες που
ξαφνικά προκύπτουν. Και εκεί λοιπόν, τρέχουμε μέρα – νύχτα δουλεύουνε τα παιδιά, σκάβουνε,
διορθώνουν,  συνδέουν.  Δεν  έχουμε  επιχείρηση  κερδοσκοπική.  Ε,  λοιπόν,  τους  αδικήσατε
σήμερα, με κριτική σε αυτήν την μικρή αύξηση που έγινε. Και τα παραδείγματα, άσχετα αν δεν
έχουνε σχέση με το νερό και έχουνε σχέση με τα τηλέφωνα, είναι όμως ενδεικτικά. Που λέει,
φωνάζουμε στο τίποτα όταν έχουμε άλλα έξοδα,  όταν το ρεύμα σήμερα υπερτριπλασίασε το
κόστος στο κάθε νοικοκυριό. Εμείς, για αυτό ήθελα να σας πω, ότι δεν δεχθήκαμε από πλευράς
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κυβέρνησης και η δική μου τοποθέτηση και στη Αθήνα και με τη ΚΕΔΕ, ήταν πολύ σκληρή και όχι
μόνο η δική μου, όλων των δημάρχων και έτσι αναγκάστηκε η κυβέρνηση να τραβήξει πίσω. Η
υπηρεσία λοιπόν του Δήμου μας, είναι η ΔΕΥΑΓ, είναι δική μας υπηρεσία και οφείλουμε να την
αγκαλιάσουμε, να την επιβραβεύσουμε, για το πολύτιμο έργο που επιτελούν, που είναι κοντά
στους πολίτες και προσφέρουν αυτό το κοινωνικό αγαθό που λέτε εσείς. Και δεν το προσφέρουν
για να κερδίσουνε, το προσφέρουν για να δώσουν λύσεις όπου κι αν αυτό χρειαστεί. Και τόσο
τιμή, όσο είναι τα λειτουργικά έξοδα της επιχείρησης. Τι λοιπόν είναι εκείνο, που μας έρχεται εμάς
και μας κρίνει, ότι ανεβάσαμε το κόστος και την τιμή του νερού, ποιος θα το πάρει, ποιο θα το
καρπωθεί  το  επιπλέον  αυτό  και  την  συγκεκριμένη  αύξηση,  πάλι  ο  πολίτης  θα  το  πάρει,  αν
χρειαστεί και όπου χρειαστεί η υπηρεσία να παρέμβει. Άρα λοιπόν να αναιρέσουμε όλες αυτές τις
κριτικές,  βγήκαμε  μια  ευκαιρία  τώρα  σε  μια  υπηρεσία  του  Δήμου  μας  με  τέτοια  συνέπεια
πραγματικά  που  εμένα  με  συγκινεί  και  το  έχω  πει  κατ’  επανάληψη  και  με  ένα  συντονισμό
πραγματικά που είναι πρωτοφανής, δεν υπάρχει πουθενά τέτοιος συντονισμός σε υπηρεσία, όσο
υπάρχει στη ΔΕΥΑΓ, το λέω και το τονίζω. Και συνέπεια απόλυτη, σε ότι και αν χρειαστεί και
όπου και αν χρειαστεί. Ε λοιπόν, να τις δώσουμε τα εύσημα και όχι να τους κάνουμε κριτική και
καλώ να το ψηφίσετε και εσείς παρά τις παρατηρήσεις που έχετε κάνει.  

Σύμφωνα με τις διατάξεις του άρθρου 67 παρ. 10 του Ν. 3852/2010 όπως ισχύει: “Αν κάποιο
μέλος του δημοτικού συμβουλίου αρνηθεί ψήφο ή δώσει λευκή ψήφο, λογίζεται ως παρόν κατά τη
συνεδρίαση, μόνο για τον σχηματισμό της απαρτίας. Τόσο η άρνηση ψήφου όσο και η λευκή
ψήφος δεν υπολογίζονται στην καταμέτρηση θετικών και αρνητικών ψήφων.“

Στη συνέχεια η Πρόεδρος κάλεσε τα μέλη του Δημοτικού Συμβουλίου, για την λήψη σχετικής
απόφασης.

Το Δημοτικό Συμβούλιο,  αφού έλαβε υπόψη τ’  ανωτέρω, το περιεχόμενο της Τιμολογιακής
Πολιτικής  που  κατατέθηκε  από  το  Δ.Σ.  της  ΔΕΥΑΓ,  τις  διευκρινίσεις  που  δόθηκαν  κατά  τη
συζήτηση του θέματος από τον Διευθυντή και τον Πρόεδρο της Δημοτικής Επιχείρησης και μετά
από διαλογική συζήτηση

Α π ο φ α σ ί ζ ε ι       κατά    πλειοψηφία

Εγκρίνει  την αριθμ.  1/2025 απόφαση (ΑΔΑ: Ψ0ΥΩΟΕ7Π-6ΓΝ) του Διοικητικού Συμβουλίου
της  Δημοτικής  Επιχείρησης  Ύδρευσης  -  Αποχέτευσης  Γρεβενών  (Δ.Ε.Υ.Α.Γ.),  με  την  οποία
ψηφίστηκε η Τιμολογιακή Πολιτική της Επιχείρησης, για το έτος 2025.

Μειοψηφούντων  των  Δημοτικών  Συμβούλων της  παράταξης  “Γρεβενά  Δυνατά  Μπροστά”
Νικόλαου Γράβαλου, Θεόδωρου Δάσκαλου, Δέσποινας Μπάκα, Ιωάννη Παπανικολάου, Αχιλλέα
Πασχαγιαννίδη, Ιφιγένειας Στεργιούλα και Χρήστου Τριγώνη, για τους λόγους που αναφέρει στην
τοποθέτηση του ο επικεφαλής της παράταξης, Χρήστος Τριγώνης.

Μειοψηφούντων των Δημοτικών Συμβούλων της παράταξης “Μαζί Συνεχίζουμε” Δημοσθένη
Κουπτσίδη  και  Ιωάννη Λαμπρακάκη,  για  τους  λόγους  που  αναφέρει  στην  τοποθέτηση  του  ο
επικεφαλής της παράταξης, Δημοσθένης Κουπτσίδης.

Μειοψηφούσης  της  Δημοτικής  Συμβούλου της  παράταξης  “Λαϊκή Συσπείρωση Γρεβενών”
Παναγιώτα Ντάγκα, για τους λόγους που αναφέρονται στην τοποθέτησή της.

Μειοψηφούντος του Δημοτικού Συμβούλου της παράταξης “Γρεβενά: ο Τόπος μας …. η ζωή
μας” Χρήστο Πέτρου, για τους λόγους που αναφέρονται στην τοποθέτηση του.

Η απόφαση να κοινοποιηθεί στη Δ.Ε.Υ.Α.Γ.
Η απόφαση αυτή πήρε αύξοντα αριθμό 18/2025.

Για το παραπάνω θέμα συντάχθηκε το παρόν πρακτικό και υπογράφεται ως εξής:
Η Πρόεδρος                                                                        Τα Μέλη

    Υπογραφή                                                                       Υπογραφές
Ακριβές απόσπασμα
Γρεβενά 30-01-2025
Η Πρόεδρος του Δ.Σ.

Ιφιγένεια Μπαρλαγιάννη
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